
 
 

 
  
 
 
 

 
 

Bestyrelsesmøde 04.03.25 kl. 18.00 i Langdraget 
Deltagere Camilla (DPL), Isabell, Jannick, Katrine, Peter, Stine, Paw, Jeanette, Frida,  

Referent Frida 

Fraværende Bjørn, Ditte, Camilla (suppleant)  

 
 
 

Punkt Dagsorden og referat 
1 Godkendelse af nærværende dagsorden og punkter til evt. 

Ref godkendt 

2 Nyt fra: 
- Ledelsen. Herunder økonomi, børnetal, personalesituation, 

trivselsundersøgelse, børne- ungesyn, køkkenprojekt med Meyers 
madhus, pædagogisk tilsyn (dialogmøde 26.3 kl. 12-14) 

- Husene. 
- Forældrene 

Ref Økonomi: 
- Vi sender mange børn i minifo 1.april. Vi har pt ikke mange på venteliste. 

Derfor har vi et ekstra øje om hvordan vi bruger vores ressourcer. Vi er 
ikke bekymrede men opmærksomme. Line informerer om sygemeldinger, 
medarbejdere der stopper i Gilbjerg børnehuse mm. Line informere om, 
med det vi ved nu, at vi kommer ud med et lille overskud. Det er en 
styrke også økonomisk at vi er et større hus sammen. 

Trivselsundersøgelse: 

- I Gribskov kommune gennemføres undersøgelsen 4 gange årligt. I 

Gilbjerg Børnehuse har vi en svarprocent på næsten 100 %. Vi har fået et 
rigtig flot resultat med generel trivsel på alle områder. Vi har valgt at være 
nysgerrige på at styrke samarbejde og … Vi aftaler processen i LU.  

Børne og ungesyn i Gribskov Kommune. 
- Der skal formuleres et fælles børne og ungesyn i Gribskov Kommune. Vi 

har valgt at lave en mindre arbejdsgruppe med ledelse og en medarbejder 

fra hvert hus. Bestyrelsen vil blive involveret senere i processen. 
Meyers madhus projekt: 

- Vi vil arbejde målrettet for at gøre vores køkken mere økologisk og dansk 
produceret. Vi har hen over vinteren allerede både lavet en del mere 
økologisk mad og faktisk også kunne sænke udgifterne. De midler vi får 
fra Meyers Madhus vil gå til kompetenceudvikling.  

Pædagogisk tilsyn: 

- Der vil være pædagogisk tilsyn og efterfølgende dialogmøde. Isabell og 
Peter vil gerne deltage.  

Overblik over ansatte: 
- Der er et ønske at vi fortsat skriver ud på aula når nye medarbejdere 

starter.  
Husene: 
Langdraget: 

- Vi oplever at børnene trænger til forår og mere udeliv. Vi kan godt mærke 
at der er flere børn nu her op til 1. april. Legene er lidt mere vilde og 
tempoet lidt højere. Børnene er glade og det er ikke et højere konflikt 
niveau vi oplever.  

 
Hestehaven: 

- Vi har en fælles opmærksomhed på vores samarbejde, kommunikation, 
struktur i personalegruppen. Med børnene er der fokus på science. Der 
har været en periode med forskellige skift. Blandt andet med udsving i 



 
2/3 

hvor mange børn der er i vuggestuen og med en nyansat der 
efterfølgende stoppede igen. Vi har sammen med Helle fra pædagogisk 

tilsyn haft et stort fokus på vores rutiner f.eks i garderoben. 
Birkevang: 

- Vi har været hårdt ramt af sygdom hen over vinteren. Vi oplever ligesom i 

Langdraget at børnene trænger til forår med alt hvad det indebærer af 
mere udeliv og færre børn på stuerne. Vi har lige haft en dejlig fastelavn. 
I vuggestuen er der mange nye små børn der skal køres ind. Der er fokus 
på farver og former. 

Nyt fra forældrene:  
- Der har været forældre henvendelse angående overgangen fra vuggestue 

til børnehave. Der opleves at det kan være en stor omvæltning for både 

børn og forældre. Vi taler om de forskellige måder en god overgang kan 
være på. Jeanette fortæller om de ændringer de har gjort de sidste år. Vi, 
i ledelsen, drøfter om vi skal genbesøge vores overgange evt. med 
udgangspunkt i en gensidig forventningsafstemning. 

3 Planlægning af forældremøde og valg til bestyrelsen 

Ref Bjørn genopstiller ikke ved næste valg. 

Ditte genopstiller ikke ved næste valg. 
Jannicks barn starter i minifo. 
Isabell er på valg og genopstiller. 
Peter er ikke på valg. 
Stine er ikke på valg. 

Katrine er ikke på valg. 
Vi har oplevet at der er en del af forældrene der vælger fra, hvis de ikke oplever 
forældremødet, der er relevant for dem. Vi taler om hvordan vi kan gøre dette på 
et fælles niveau. Vi aftaler d. 7. maj kl. 17- 19.  

4 Sygdom. Vi ønsker en drøftelse vedr. børns sygdom og fremmøde i institution. Vi 
har modtaget en henvendelse fra en forælder – se bilag 1. 

Ref Vi har inden denne henvendelse haft et ønske om at vende denne udfordring med 
jer som bestyrelse. Vi oplever en del børn der kommer sløje eller syge tilbage i 
vuggestue og børnehave og også nogle der skal ringes hjem flere dage i træk. Vi 
ved at forældre er presset af deres arbejdsplads, men det er en stor udfordring at 
børnene bliver ved at smitte hinanden. Eller de voksne så det kan være svært at 

holde driften pga. af syge medarbejdere.  
Vi gør hvad vi kan for at holde et højt hygiejneniveau. Både med rengøring, 
udluftning og håndvask. Vi ønsker ikke at dele børnene op ala coronatiderne. Vi 
aftaler at bestyrelsen laver et skriv til forældrene. 

5 Børn og ferie. Vi oplever i stigende grad børn som ikke holder eller holder ganske 
lidt ferie. Hvad er bestyrelsens holdning til dette og er der evt. nogen principper 

der skal formidles? 

Ref Vi oplever at nogen børn kun holder ferie når institutionen er lukket. Vi har en 
viden om at børn også har brug for at trække stikket og få en pause fra 
hverdagen. Komme ned i tempo og bruge tid med deres forældre.  
Sidste år lavede bestyrelsen et skriv uden den store effekt. Kunne vi lave et skriv 
sammen hvor vi også fagligt argumentere for at børnene har brug for ferie. Vi 

oplever også forældre der ringer ned og ønsker deres børn kan komme alligevel.  

6 Fællesskaber – bestyrelsens fokus. 

Ref udsættes 

7 EVT. 

- Forældrebekymring om andre forældre. 
- Foto 

Ref Foto: 
- Hestehaven og Langdraget bruger auca til gruppefoto. Isabell aftaler 

gruppefoto. 
Forælderbekymring om andre forældre: 

- Hvad gør vi som forældre når vi f.eks. oplever at andre forældre f.eks. 
lugter af alkohol. Vi som ansatte har skærpet underretningspligt på det vi 
selv oplever. Og vi handler selvfølgelig på hvis vi er i tvivl om hvorvidt 
forældre er påvirkede. Vi oplever nogle gange at der er forældre der har 
bekymringer de har oplevet i andre sammenhæng. Her taler vi med dem 

om deres mulighed for at underrette som privatperson.  
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Bilag 1 
 
Kære Line Blume (leder Birkevang) 
 
Jeg er bekymret for det høje sygdomsniveau i Birkevang. Jeg er PhD studerende indenfor 

påvirkningen af konstante infektioner i det tidlige liv på udviklingen af allergier og andre 
inflammatoriske sygdomme senere i livet og er sikker på at det er meget usundt for vores børn at 
leve med konstante infektioner som de gør nu. Jeg kunne ønske mig at vi indfører corona lignende 
hygiejne tiltag i Birkevang. Vaske hænder hver gang man kommer og går (helt optimalt få en 
håndvask i garderoben og ellers må pædagogerne gøre det). Primært være inde på de enkelte stuer 
og kun blive blandet med børn fra andre stuer udendørs på legepladsen. Fællesrummet kan evt gå på 

tur så hver stue har det en dag ad gangen. Gøre mere ud af at tage på tur med børnene så der er 
lavere belægning inde i huset. Holde børnehave og vuggestue adskilt. Det er jo kun i de her hårde 
vintermåneder at det er nødvendigt. Jeg håber meget I vil overveje at implementere nogle strikte 
hygiejneregler så vi forhåbentligt kan få bugt med den konstante smitte i huset og øge sundheden for 
vores børn nu og i fremtiden.  

 
Mvh I  

 


